

بيان المختبر التنظيمي للتكنولوجيا المالية والابتكار في القطاع المالي والمصرفي (JoRegBox)

يسر البنك المركزي الأردني أن يعلن عن فتح باب قبول طلبات الفوج الأول (2024) للانضمام إلى بيئة المختبر التنظيمي للتكنولوجيا المالية والابتكار في القطاع المالي والمصرفي (JoRegBox). هدفنا هو تعزيز بيئة مواتية لتطوير وتنفيذ حلول التكنولوجيا المالية المبتكرة. ومن خلال توفير بيئة تجريبية خاضعة للرقابة والاشراف، فإننا نهدف إلى تسهيل تقديم منتجات وخدمات مبتكرة جديدة تعزز الشمول المالي والنمو الاقتصادي.

إن بيئة المختبر التنظيمي JoRegBox مفتوحة لمجموعة واسعة من المشاركين، بما في ذلك المؤسسات المالية والمصرفية المرخصة وشركات التكنولوجيا المالية؛ بما يشمل الشركات الناشئة التي يتم احتضانها لدى مراكز الابتكار في الجامعات والمؤسسات البحثية والشركات المملوكة من قبل المؤسسات الحكومية، وكذلك أصحاب المصلحة الآخرين. تم تصميم بيئة المختبر التنظيمي خصيصاً للحلول الناضجة بدرجة كافية، بحيث تكون جاهزة لاختبار الابتكار في السوق الحقيقي مع عملاء حقيقيين. نرحب بالطلبات المقدمة من الجهات المحلية والدولية التي لديها حلول مبتكرة ولديها القدرة على التأثير بشكل إيجابي على مشهد الخدمات المالية في الأردن.

للتقدم بطلب المشاركة في بيئة المختبر التنظيمي، يتعين على الجهات المهتمة تقديم طلب شامل يوضح حلول التكنولوجيا المالية المبتكرة الخاصة بهم. يجب أن يتضمن الطلب معلومات تفصيلية بشأن طبيعة الحل والفوائد المنظورة والمخاطر المحتملة ومعايير وإجراءات التنفيذ خلال الاختبار. ونحن نشجع المهتمين على مراجعة الإطار العام للمختبر التنظيمي قبل تقديم طلباتهم لضمان توافيقها مع أهداف بيئة المختبر التنظيمي. طلب المشاركة والإطار العام متوفران على الموقع الإلكتروني للبنك المركزي الأردني، وفي حال الحاجة لأية معلومات أو استفسارات يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني Jo-fintech@cbj.gov.jo.

يمكن تقديم طلبات الانضمام في بيئة المختبر التنظيمي مباشرة إلى وحدة التكنولوجيا المالية والابتكار في البنك المركزي الأردني. وذلك عن طريق الدخول إلى بوابة التقديم من خلال الموقع الإلكتروني الرسمي www.cbj.gov.jo، وإرسال طلب الانضمام إلى البريد الإلكتروني Jo-fintech@cbj.gov.jo.

باب التقديم للمشاركة في بيئة المختبر التنظيمي مفتوح الآن وحتى تاريخ 2024/5/31، ويمكن للجهات الراغبة بالتقدم في أي وقت خلال هذه الفترة. نحن نشجع المهتمين على تقديم طلباتهم على الفور لتسريع عملية المراجعة وزيادة فرص الابتكار.

يلتزم البنك المركزي الأردني بدعم وتشجيع الابتكار في القطاع المالي من خلال مبادرات مثل بيئة المختبر التنظيمي. ونحن نتطلع إلى التعاون مع أصحاب المصلحة في قطاع التكنولوجيا المالية لاستكشاف واختبار الحلول المبتكرة والرائدة التي من الممكن أن تساهم في دعم مرونة وازدهار العملاء والمؤسسات متناهية الصغر والصغيرة والمتوسطة في الأردن، وبالتالي دعم الأهداف الرئيسية للأردن لتمكين النمو الاقتصادي وتوليد فرص العمل.

Regulatory Sandbox for Financial Technology and Innovation Statement

The Central Bank of Jordan (CBJ) is pleased to announce the opening of the application window for the first cohort (2024) to join the Regulatory Sandbox environment for Financial Technology and Innovation in the financial and banking sector (JoRegBox). Our goal is to promote a conducive environment for the development and implementation of innovative financial technology solutions by providing a supervised testing environment; we aim to facilitate the introduction of new and innovative products that promotes financial inclusion and economy growth in Jordan.

The JoRegBox is open to a wide range of participants, including licensed financial institutions, innovation tech companies, startup companies that have graduated from innovation centers at universities and research institutions, government-owned financial technology companies, and other relevant stakeholders. The JoRegBox is specifically designed for solutions that are sufficiently mature, such that they are ready to test the innovation in the real market with real customers. We welcome applications from both domestic and international entities that have innovative solutions and the ability to positively impact the financial services landscape in Jordan.

To apply for participation in the JoRegBox, interested parties must submit an application outlining their innovative financial technology solutions (This is available on the official website - www.cbj.gov.jo). The application should include detailed information about the nature of the solution, anticipated benefits, potential risks, testing criteria, and implementation procedures during testing. We encourage interested parties to review the JoRegBox framework provided by CBJ before submitting their applications to ensure alignment with the objectives of the JoRegBox (this can also be found on the official website). Any clarification or questions can be directed to Jo-fintech@cbj.gov.jo.

Applications to join the JoRegBox can be submitted directly to the Financial Technology and Innovation Unit at the CBJ through the official website and sending application to the email Jo-fintech@cbj.gov.jo.

The application window for participation in the JoRegBox is now open until May 31, 2024, allowing interested parties to apply at any time during this period. We encourage interested parties to submit their applications promptly.

The CBJ is committed to supporting and promoting innovation in the financial sector through initiatives such as JoRegBox. We look forward to collaborating with stakeholders in the financial technology sector to explore and test innovative solutions that can contribute to the resilience and prosperity of customers and micro, small and medium enterprises (MSMEs) in Jordan, thus supporting Jordan's key objectives to enable economic growth and employment generation.